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§ 10   

Förutsättningar för att införa en ärendenorm inom barn och 
ungdom – svar på skrivelse 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet till förvaltningen för 

att väga in Arbetsmiljöverkets beslut efter framställning om 

ingripande enligt 6 kap 6 a§ arbetsmiljölagen samt möjligheten 

att införa en metod för arbetstyngdsmätning. 

 
2. Därutöver anförs 

”I skrivelsen önskar vi synpunkter på förutsättningar att införa en 

ärendenorm på 15 ärenden per handläggare inom barn och ungdom, 

utifrån att det antalet har ansetts som lämpligt i staden och att 

ärendeantalet i Enskede-Årsta-Vantör är betydligt högre. Vi har känt 

stark oro över handläggarnas arbetsmiljö och riskerna för ohälsa samt 

de konsekvenser det kan leda till för barn och unga. 

Enligt månadsrapporten Sociala system för juli 2014 har antalet 

pågående ärenden ökat från 467 ärenden i januari 2013 till 737 

ärenden i juli 2014. Det är en stor ökning som vi bedömer behöver 

mötas med ytterligare ett antal socialsekreterare, förutom pågående 

förbättringar av organisation och arbetsledning. Den höga 

arbetsbelastningen har lett till Arbetsmiljöverket efter anmälan från 

huvudskyddsombuden beslutat om ett föreläggande. I domen anges att 

det kan vara lämpligt att ta fram riktlinjer/instruktioner som utifrån 

faktorer som exempelvis ärendetyngd och tidsåtgång sätter ett tak för 

hur många ärenden som kan handläggas utan risk för ohälsa. 

Förvaltningen berör också i sitt svar att ärendenas komplexitet 

påverkar arbetsbelastningen.  

Vi vill att förvaltningen i en återremiss återkommer om ekonomiska 

och eventuellt andra förutsättningar för att införa en ärendenorm som 

väger in ärendenas komplexitet, tyngd etc. En modell kan vara att 

införa en arbetstyngdsmätning liknande den som används i Göteborgs 

stad för socialsekreterare inom barn och unga. Möjligheten att 

samarbeta med socialförvaltningen om en modell bör undersökas. 

Enskede-Årsta-Vantör skulle kunna vara en pilotstadsdelsnämnd i ett 

sådant arbete.” 
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Ärendet 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2014-05-22 överlämnade  

Rosa Lundmark (V) och Kristina Öberg (S) en skrivelse om att uppdra 

till stadsdelsförvaltningen att utreda om det finns förutsättningar att 

införa en ärendenorm inom barn och ungdom. Nämnden uppdrog till 

förvaltningen att besvara skrivelsen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 september 2014. 

Dnr 320-2014-1.1.      

 

 

Yrkande 
Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.(S), ledamoten Sarah Johansson m.fl.(MP) yrkade att ärendet 

återremitteras till förvaltningen.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först fråga om ärendets avgörande idag mot 

återremiss och fann att nämnden beslutat att återremittera ärendet. 

  
 


